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Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på spørgsmål 116 (Alm. del): 

I brev af 3. april 2017 har udvalget efter ønske fra Julie Skovsby (S) stillet 

mig følgende spørgsmål: 

 

Spørgsmål 116:  

”I svar fra tidligere undervisningsminister Christine Antorini, jf. endeligt 

svar på S 1174 (samling 2013-14) om ministerens holdning til forældre-

betalt digitalt udstyr fremgår sætningen ”Efter Undervisningsministeriets 

opfattelse vil det være kritisabelt, hvis en folkeskole skaber tvivl herom” 

(at det ikke er et krav, at børn medbringer eget digitalt udstyr). I den nu-

værende undervisningsministers svar på S 565 (2016-17) er denne under-

stregning af ministeriet holdning ikke med. Ministeren bedes redegøre 

for, om denne udeladelse er et udtryk for en ændret politisk kurs ift. for-

ældrebetalt digitalt udstyr?” 

 

Svar: 

Muligheden for at opfordre elever til at medbringe deres egen computer i 

undervisningen er en del af regeringens og KL’s indsats for øget anven-

delse af it i folkeskolen. Det er en indsats under den fællesoffentlige digi-

taliseringsstrategi 2011-2015, som man blev enige om med økonomiafta-

len for 2012 indgået mellem regeringen og KL i juni 2011. 

 

De nødvendige undervisningsmidler skal stilles vederlagsfrit til rådighed 

for eleverne, jf. folkeskolelovens § 19, stk. 1, 1. pkt. Der er altså tale om 

en lovgivning, der skal overholdes.  

 

Det er kommunalbestyrelsens og den enkelte skoleleders ansvar, at det 

klart og tydeligt kommunikeres til forældrene, at det ikke er et krav, at 

eleverne medbringer egen computer eller tablet. Som også nævnt på sam-

rådet bør forældre, som føler sig pressede, tage bladet fra munden og fx 

løfte problemstillingen via skolebestyrelsen.  

 

Undervisningsudvalget 2016-17
UNU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 116
Offentligt



 2 

Så nej, udtalelsen er ikke et udtryk for en ændret politisk kurs, hvilket jeg 

også mener kom tydeligt frem på samrådet, jf. også min kommende snak 

med KL om emnet som nævnt i mit svar på UNU spørgsmål 114. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Merete Riisager 
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